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Protokoll 4/2024 

fört vid Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 21 mars 2024 kl. 18:30-19:48, Skarpnäcks 
kulturhus, Skarpnäcks allé 25 
 

Ledamöter Cecilia Obermüller (MP) Ordförande 
Henrietta Ludwig (C) 1:e vice ordförande 
Monica Lövström (S) 2:e vice ordförande 
Curre Hansson (S) §§5-7, §§11-16, §§18-29 
Kristina Persdotter (S) 
Pontus Olsson (S) 
Tina Kratz (V) 
Daniel Söderberg Talebi (V) 
Kristina Lutz (M) 
Johan Brege (M) §§5-7, §§11-16, §§18-29 
Billy Östh (M) 
Lena Kling (L) 
Sergej Salnikov (SD) 
Katarina Frisk (S) §§8-10 ersätter Curre Hansson (S) pga jäv 
Ann-Sofie Söderberg (M) §§8-10 ersätter Johan Brege (M) pga jäv 
 

Ersättare Katarina Frisk (S) §§5-7, §§11-16, §§18-29 
Mahtab Sayadi (S) 
David Wikström (S) 
Ledrian Utter (V) 
Emma Skepp (V) 
Karro Olofsson (C) 
Henrik Appelqvist (M) §§5-7, §§11-16, §§18-29 
Ann-Sofie Söderberg (M) §§5-7, §§11-16, §§18-29 
David Callgren (M) 
Ann Hultmark Fridner (L) 
 

Övriga närvarande Karin Bülow  Stadsdelsdirektör 
Mia Berggren Nämndsekreterare 
Elisabet Tullgren Avdelningschef §§5-16, §§18-28 
Lena Hedin Avdelningschef 
Johanna Hult Avdelningschef §§5-16, §§18-28 
Hanna Jakhammer Avdelningschef 
Josefin Andersson SACO §§5-16, §§18-28 
Saime Civas Personalrepresentant TCO §§5-16, §§18-28 
 

Justerare Cecilia Obermüller (MP), Henrietta Ludwig (C) 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Stadsdelsdirektör Karin Bülow informerar om Stockholms stads 
program där anställda kan "skugga" en kollega för att se hur andra 
förvaltningar och professioner arbetar. Idag har hon följts av 
Svenska bostäders VD och hon kommer att följa honom med 
styrelsemöte i april. Förvaltningen uppmanar medarbetare att 
genomföra detta för ökad förståelse för olika uppdrag. 
  
Vidare berättar hon om att sandsopningen är igång. Det fuktiga 
vädret är gynnsamt vid sopningen eftersom dammet då binds men i 
och med att sopningen även innebär att vatten sprutas på gatorna 
orsakas halka. Sandsopningen ska vara klar 1 maj. 
  
Ett medborgarförslag om en bastu vid Flaten inkom till 
stadsdelsnämnden 2018. Nu är bastun färdig och invigdes fredagen 
den 15 mars 2024. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Inga frågor ställdes. 
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§ 7 
Återtagande av verksamhet, stödboende och träffpunkt 
inom socialpsykiatri  
SKA 2024/126 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd övertar stödboendet 

Fallskärmen och träffpunktsverksamheten Lejdaren i egen 
regi när nuvarande entreprenadavtal löper ut den 31 oktober 
2024. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har ett stödboende och en 
träffpunktsverksamhet inom verksamhetsområdet socialpsykiatri. 
Stödboendet Fallskärmen är beläget i Skarpnäck och 
träffpunktsverksamheten Lejdaren i Kärrtorp. Verksamheterna drivs 
sedan november 2020 av Novelia efter genomförd upphandling. 
  
Nuvarande avtal löper ut den 31 oktober 2024 med möjlighet till 
förlängning i två år. Novelia har valt att avstå från förlängning 
vilket innebär en uppsägning. Förvaltningen föreslår att 
verksamheten övergår i egen regi vid avtalets utgång. 
  
Verksamheten har idag 4 lägenheter i stödboendets sammanhörande 
lokal och därtill knutet ytterligare lägenheter fristående så kallade 
satellitlägenheter, totalt ingår 13 lägenheter i stödboendet. Till 
träffpunktsverksamheten Lejdaren kommer framför allt gäster från 
Skarpnäcks stadsdelsområde men det förekommer också gäster från 
omkringliggande stadsdelar. Gästantalet varierar något men en 
uppskattning av genomsnittligt antal är knappt tio personer under 
vardagarna. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C), 
ledamot Kristina Lutz m.fl. (M) och ledamot Lena Kling (L) yrkar 
bifall till ett gemensamt förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag och 
Centerpartiet, Moderaterna och Liberalernas gemensamma förslag. 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C), ledamot Kristina Lutz 
m.fl. (M) och ledamot Lena Kling (L) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för sitt gemensamma förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag 
på upphandling av träffpunktsverksamheten Lejdaren och 
stödboendet Fallskärmen 
3. Att därutöver anföra följande 
  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har ett stödboende och en 
träffpunktsverksamhet inom verksamhetsområdet 
socialpsykiatri. Stödboendet Fallskärmen är beläget i 
Skarpnäck och träffpunktsverksamheten Lejdaren i Kärrtorp. 
Verksamheterna drivs sedan november 2020 av Novelia efter 
genomförd upphandling. Nuvarande avtal löper ut den 31 
oktober 2024 med möjlighet till förlängning i två år. 
  
Nuvarande majoritet har redan återtagit verksamheter till 
egen regi. Vår bedömning är att det inte behöver vara det 
bästa för stadsdelen och vad vi känner till i detta specifika fall 
har Novelia bedrivit en bra verksamhet. Det är förståeligt att 
Novelia inte har möjlighet att driva verksamheten vidare 
utifrån gällande avtal med anledning av de senaste årens 
inflation, men det är mycket möjligt att de, eller någon annan, 
vill fortsätta driva verksamheten med ett nytt avtal. Vi noterar 
att det fanns flera intressenter vid den förra upphandlingen. 
  
Om det nu visar sig vara för kort om tid för att genomföra en 
ny upphandling förstår vi inte varför Novelia inte avkrävts 
svar om de önskade förlänga avtalet i så god tid före utgången 
att en upphandling skulle kunna ha genomförts när Novelia 
avböjde en förlängning. 
  
Vi föreslår därför att förvaltningen återkommer med förslag 
på underlag för en ny upphandling av Lejdaren och 
Fallskärmen, med en ersättning anpassad efter de senaste 
årens förändring av KPI. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/126-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Återtagande av verksamhet, stödboende och träffpunkt inom 
socialpsykiatri drn SKA 2024-126 (2) (4) 
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§ 8 
Ansökan om föreningsbidrag 2024  
SKA 2024/14 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beviljar föreningsbidrag enigt 

förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I nämndens verksamhetsplan för 2024 finns 505 000 kronor avsatt 
för ekonomiskt stöd till föreningar. Förvaltningens förslag till 
fördelning till föreningarna utgår utifrån stadsdelsnämndens 
riktlinjer för föreningsbidrag. Totalt inkom 37 ansökningar om 
föreningsbidrag vid årets ansökningsförfarande. Förvaltningen 
föreslår att 31 av dessa föreningar beviljas föreningsbidrag. Dessa 
föreningar bedöms leva upp till de grundläggande kraven i 
riktlinjerna inklusive demokrativillkoret. Föreningarna bedriver en 
prioriterad verksamhet som kompletterar och stödjer förvaltningens 
insatser. Många föreningar har sökt stöd tidigare och då visat på god 
kvalitet i sin verksamhet. Föreningarna har en utpräglat lokal 
verksamhet inom stadsdelsområdet eller har regional verksamhet 
där stadsdelsområdet ingår. 
  
Förutom bidrag till enskilda föreningar bekostar nämnden även ett 
antal föreningslokaler som kan användas kostnadsfritt av 
stadsdelsområdets lokala föreningsliv. Hyrorna för dessa uppgår till 
cirka 395 000 kronor per år. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/14-54 (Godkänd - R 1) Ansökan om 
föreningsbidrag 2024 

 SKA 2024/14-55 Bilaga beviljat bidrag föreningsbidrag 
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§ 9 
Redovisning av föreningsbidrag 2023  
SKA 2024/15 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

redovisning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden beviljade år 2023 föreningsbidrag på en summa om 528 
000 kronor fördelat på 31 föreningar. Förvaltningen har granskat 
inkomna handlingar och tillämpat nämndens riktlinjer för 
föreningsbidrag i bedömningarna. Alla föreningarna som fick 
bidrag har inkommit med återredovisningar där det framgått att 
bidragen i huvudsak har använts som planerat. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/15-33 (Godkänd - R 1) Redovisning av 
föreningsbidrag 2023 
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§ 10 
Redovisning av extra föreningsbidrag 2023  
SKA 2024/16 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

redovisning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden beviljade år 2023 föreningsbidrag i en extra utlysning på 
en summa om 274 550 kronor fördelat på 9 föreningar. 
  
Förvaltningen har granskat inkomna handlingar och tillämpat 
nämndens riktlinjer för föreningsbidrag i bedömningarna. Alla 
föreningar som fick bidrag har inkommit med återredovisningar där 
det framgått att bidragen i huvudsak har använts som planerat. 2 
föreningar har inte kunnat bedriva sin verksamhet i sin helhet och 
har återbetalat en del av det utbetalda bidraget. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/16-10 (Godkänd - R 1) Redovisning av extra 
föreningsbidrag 2023 
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§ 11 
Förordnande av och delegering till ledamöter i 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd 2024  
SKA 2023/661 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd förordnar förutom nämndens 
ordförande Cecilia Obermüller (MP) även 1:e vice ordförande i 
nämnden Henrietta Ludwig (C) samt ledamöterna i nämnden tillika 
ordförande och vice ordförande i sociala delegationen Monica 
Lövström (S) och Johan Brege (M) med rätt att fatta beslut om: 

 Omedelbar insats i form av skyddat boende enligt 4 kap. 1 § 
lag (2024:79) om placering av barn i skyddat boende 

 Beslut om var barnet ska placeras och hur insatsen skyddat 
boende i övrigt ska genomföras enligt 5 kap. 1 § lag 
(2024:79) om placering av barn i skyddat boende 

 Begäran enligt 8 kap. 7 § lag (2024:79) om placering av 
barn i skyddat boende om biträde av Polismyndigheten 

  
2. Stadsdelsnämnden förordnar enhetschef Christina Lundqvist samt 
biträdande enhetschefer Mattias Oredsson, Jane Christensen och 
Torbjörn Konradsen med rätt att fatta beslut om begäran om biträde 
av Polismyndigheten enligt 8 kap. 7 § lag (2024:79) om placering 
av barn i skyddat boende 
  
3. Stadsdelsnämnden uppdrar enligt 6 kap 39 § kommunallagen, 
förutom nämndens ordförande Cecilia Obermüller (MP), även 1:e 
vice ordförande i nämnden Henrietta Ludwig (C) samt ledamöterna 
i nämnden tillika ordförande och vice ordförande i sociala 
delegationen Monica Lövström (S) och Johan Brege (M) rätt att i 
brådskande ärenden fatta beslut om hemlighållande av vistelseort 
samt umgängesbegränsning/umgängesförbud enligt 5 kap. 4 § lag 
om placering av barn i skyddat boende samt upphävande av beslut 
enligt samma lagrum. 
  
4. Beslut som fattas genom förordande och delegering anmäls och 
protokollförs i sociala delegationen, vars protokoll anmäls i 
stadsdelsnämnden. 
  
5. Beslutet gäller från 1 april 2024 till 31 december 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 1 april 2024 träder lag (2024:79) om placering av barn i 
skyddat boende i kraft och vissa beslut enligt denna lag är av sådan 
karaktär att nämnden behöver förordna ledamöter för att fatta beslut 
så att kravet på skyndsamhet inte eftersätts. 
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Stadsdelsförvaltningen föreslår att de personer som är förordnade 
att fatta beslut enligt LVM och LVU även förordnas att fatta beslut 
samt att namngivna tjänstepersoner förordnas rätt att begära 
handräckning av Polismyndigheten enligt den nya lagen. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/661-4 (Godkänd - R 1) Förordnande av och 
delegering till ledamöter och tjänstepersoner 
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§ 12 
Fritidsgården i Björkhagen  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2023/657 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har mottagit ett medborgarförslag vid 
sammanträdet den 25 januari. 
  
Förslagsställarna föreslår två åtgärder för Björkhagens fritidsgård i 
syfte att förbättra trygghet och gemenskap inom stadsdelsområdet. 
Förslagsställarna föreslår att fritidsgården ska fortsätta var öppen på 
lördagar samt att byta lokal för fritidsgården som idag delas med 
Kulturskolan Raketen. 
  
Förvaltningen välkomnar förslag och initiativ från invånare och 
tackar för det inkomna medborgarförslaget. Förvaltningen utreder 
sedan hösten 2023 nya lokaler att hyra för drift av Björkhagens 
fritidsgård. I första hand utreds lokaler som ligger i Björkhagen. 
  
Förvaltningen kommer vidare se över möjligheten till att ha 
verksamheten öppen även på lördagar. Nämndens övriga två 
fritidsgårdar har öppet på lördagar och besökarna välkomnas under 
tiden dit. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/657-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
Björkhagens fritidsgård 

 1528747 Medborgarförslag 
 

Sida 12 (37)



 
 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

§ 13 
Klimatfrågan ska vara ett krav i kommunens 
upphandlingar  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2023/599 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 14 december 2023 anmäldes ett medborgarförslag som 
handlade om miljökrav i upphandlingar. Förslagsställaren föreslog 
att kommuner bör utreda hur de ska kunna föra in som krav att de 
företag som deltar i upphandlingar ska redovisa sin miljö- och 
klimatpåverkan, samt att låta de faktorerna ha tyngd i valet av 
leverantör. 
  
Stadens och stadsdelsförvaltningens inköpsarbete styrs av lagar, 
upphandlingslagar som har sin grund i EU-rätten, samt interna 
styrdokument. Av stadens miljöprogram framgår att miljökrav alltid 
ska ställas då det är motiverat samt syfta till att uppnå målen i 
miljöprogrammet. Ett systematiskt arbete med upphandlingskrav 
pågår inom staden med miljö- och klimatkrav i 
kategoriupphandlingar. Inom ramen för kategoristyrningen av 
upphandlingar ska klimatkraven också vidareutvecklas till fler 
områden än idag. 
  
Förvaltningen konstaterar att de olika formerna och omfattningarna 
på upphandlingarna som sker inom stadsdelsförvaltningen gör att 
generella krav gentemot leverantörer i alla typer av upphandlingar 
och valet av leverantörer inte blir proportionerligt eller motiverat. 
Förvaltningen följer stadens styrning på området och ska genom sitt 
inköpsarbete bidra till att stadens miljömål uppnås. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2023/599-3 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 

om klimatfrågan i stadens upphandlingar 
 1528762 Medborgarförslag  
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§ 14 
Lekplatsen i skogsområdet vid Per Lindeströms väg  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2023/688 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 25 januari 2024 anmäldes 
ett medborgarförslag om att se över lekplatsen på Per Lindeströms 
väg i skogsområdet längs gång- och cykelvägen mot Kalmgatan. 
  
Förslagsställaren föreslår att stadsdelsförvaltningen ser över 
lekplatsen som består av en sandlåda och två parksoffor och att en 
grävskopa med spakar gjuts fast i den befintliga sandlådan för att 
öka nyttjandet samt öka tryggheten på platsen. 
  
Stadsdelsförvaltningen delar förslagsställarens synpunkt att 
lekplatsen används av väldigt få barn. Anledningen till att denna 
lekplats inte nyttjas kan vara att det finns två lekplatser intill denna 
lekplats som har större utbud av lekredskap för att skapa gemensam 
aktivitet för barn i olika åldrar. 
  
Förvaltningen har för avsikt att se över denna yta i syfte att skapa en 
plats som gynnar den biologiska mångfalden, är trivsam och ökar 
tryggheten. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/688-5 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
gällande lekplatsen i skogsområdet vid Per Lindeströms väg 

 1528766 Medborgarförslag 
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§ 15 
Rådgivare för biologisk mångfald  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2023/674 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2. Förslaget översänds till stadsledningskontoret för kännedom. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har tagit emot ett medborgarförslag om att 
Stockholm stad bör utforma en tjänst för en rådgivare inom 
biologisk mångfald.  Rådgivarens syfte skulle vara att hjälpa 
privatpersoner men även verksamheter med åtgärder som gynnar 
biologisk mångfald. Förvaltningen ser positivt på förslaget som är i 
linje med de åtgärder som löpande genomförs inom 
stadsdelsområdets parker, naturområden och verksamheter. Som till 
exempel anläggande av våtmark, tillskapande av faunadepåer och 
ökad växtlighet som gynnar pollinatörer och bidrar med skugga på 
förskolegårdar. Dock ligger förslaget utanför stadsdelsnämndens 
rådighet och medborgarförslaget vidaresänds därför till 
stadsledningskontoret för kännedom. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/674-4 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag: 
Rådgivare för biologisk mångfald med diarienummer SKA 
2023/674 

 1528780 Medborgarförslag 
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§ 16 
Skrivelse angående stävjandet av välfärdsbrott  
Svar på skrivelse från Henrietta Ludwig (C), Kristina Lutz m.fl. 
(M) och André Nilsson (L) 
SKA 2023/683 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Henrietta Ludwig (C), Kristina Lutz m.fl. (M) och André 
Nilsson (L), har inkommit med en skrivelse till Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd den 14 december 2023. I skrivelsen ställs ett antal 
frågor om vad förvaltningen gör för att motverka 
välfärdsbrottslighet, hur brister åtgärdas samt hur uppföljning av 
synpunkter sker. 
  
Förvaltningen har i yttrande om revisorernas årsrapport (Dnr SKA 
2023/155) svarat på bedömningar och vilka åtgärder som kommer 
att vidtas i syfte att förbättra de processer där rekommendationer 
framförts. Ansvar för åtgärderna har fördelats inom förvaltningen. 
Under året sker kontinuerliga uppföljningar för att säkerställa att 
dessa realiseras. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/683-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse angående 
stävjandet av välfärdsbrott 

 SKA 2023/683-1 Skrivelse angående stävjandet av 
välfärdsbrott 
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§ 18 
Heltid som norm  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (dnr KS 2023/1139) 
SKA 2023/656 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden har mottagit en remiss om heltid som norm från 
kommunstyrelsen. Staden ska arbeta strategiskt med heltid som 
norm. Förvaltningen ska vara en attraktiv arbetsgivare som erbjuder 
medarbetare attraktiva, jämställda anställningar vilket främjar ett 
långt och hållbart arbetsliv. Att erbjuda heltid för alla medarbetare 
som så önskar är en del i arbetet med kompetensförsörjning på lång 
och kort sikt. 
  
Förvaltningen ser positivt på arbetet med heltid som norm. I 
remissvaret lyfter förvaltningen några områden som behöver tas i 
beaktande vid fortsatt arbete mot heltid som norm. Som möjligheten 
till frivillig deltid där verksamheten så tillåter och att erbjuda 
sysselsättning i flera uppdrag inom avtalsområdet för att nå upp till 
heltid. Det finns utmaningar att möta verksamheters skiftande 
intensitet över arbetsdagen och kan finnas risk för ekonomisk 
utmaning vid snabb omställning till heltid. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C), 
ledamot Kristina Lutz m.fl. (M) och ledamot Lena Kling (L) yrkar 
bifall till ett gemensamt förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag och 
Centerpartiets, Moderaternas och Liberalernas gemensamma 
förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Reservation 
1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C), ledamot Kristina Lutz 
m.fl. (M) och ledamot Lena Kling (L) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för sitt gemensamma förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förslaget till beslut. 
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2. Att avstyrka förslaget om att alla tjänster som utannonseras 
ska som norm vara på heltid 
3. Att därutöver anföra följande 
  
Stadens förmåga att attrahera och behålla kompetent och 
skicklig personal är avgörande för kvalitén i den välfärd och 
service som erbjuds stockholmarna. Vi instämmer i att goda 
anställningsvillkor är en viktig del i arbetet med att stärka 
staden som arbetsgivare och här kan heltid som norm spela en 
betydelsefull roll. En norm kring heltidsanställningar är i stor 
utsträckning positiv men det finns problem att ta hänsyn till i 
implementeringen av förslaget. Vi vill framförallt lyfta att det 
finns de som vill söka deltidstjänster och som med nuvarande 
förslag riskerar att inte söka utannonserade tjänster. 
  
Stadsledningskontoret konstaterar att förslagen kommer att 
innebära ekonomiska konsekvenser på kort sikt och att detta 
behöver hanteras inom ram – även kostnader som kan uppstå 
på längre sikt kommer att behöva hanteras inom ram. Givet 
att personalkostnader utgör en stor del av stadens kostnader är 
det av stor vikt att kostnadsutvecklingen och verksamheters 
dimensionering bevakas noggrant för att undvika svårigheter 
att hålla budget. 
  
Vi vill också framhålla att heltid som norm inte får innebära 
ett förbud mot deltid framgent, vilket initiativärendet antyder. 
En norm tillåter undantag och stadens personalpolitik måste 
tillåta viss flexibilitet, dels utifrån verksamheternas skiftande 
behov, dels utifrån arbetstagares behov. Det är också viktigt 
att tjänster som i praktiken utgör deltid inte blir artificiella 
heltidstjänster till följd av politiska beslut. Vi ser en risk i att 
rekryteringar som hade kunnat bidra positivt till en 
verksamhets kvalitet uteblir om inga deltidsanställningar ska 
kunna göras efter 1 juli 2024. Normen om heltid ska vara just 
en norm och vi motsätter oss därför ska-krav om att inga 
deltidsanställningar ska kunna göras från och med nämnda 
datum. 
  
Redan i dag, för staden som helhet, har cirka 91 procent av 
medarbetarna tillsvidareanställning på heltid. Vi anser att 
förslaget om att alla tjänster som annonseras ska som norm 
vara heltid utgör politisk detaljstyrning. Det är vår mening att 
annonser för vakanser och lediga tjänster ska utformas 
verksamhetsnära och ge en rättvisande bild av tjänstens 
karaktär och omfattning. Det finns en risk i att missvisande 
annonser påverkar förtroendet för staden som arbetsgivare 
och att söktrycket till lediga tjänster minskar. Vi kan inte nog 
understryka vikten av att utvärdera konsekvenserna av detta 
beslut för stockholmarna, arbetstagarna, verksamheterna och 
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huruvida heltid som norm faktiskt leder till bättre kommunal 
service och nöjdare medarbetare. 
  

Särskilt uttalande 
Ledamot Sergej Salnikov (SD) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
  

Den offentliga sektorn är Sveriges största arbetsgivare och 
därför är det enligt oss en självklarhet att denna ska gå i 
bräschen för goda villkor på arbetsmarknaden. Som Sveriges 
huvudstad har Stockholm en viktig roll i att föregå med gott 
exempel på en arbetsgivare som erbjuder bra villkor där 
heltid som norm är ett sådant. Förslaget är glädjande då heltid 
som norm är en del av Sverigedemokraternas 
kommunalpolitiska inriktning. 
  
Vi tror dock att ärendet skulle vara betjänt av ett 
förtydligande vad gäller de som vill jobba men av olika skäl 
inte kan jobba heltid. Vi ser att det finns en risk att personer 
som inte kan jobba heltid i praktiken stängs ute från att söka 
många kommunala jobb så som heltidsnormen beskrivs i 
ärendet. Dessa personer måste också ha en chans att 
välkomnas som medarbetare utan att heltidsambitionen 
kommer på skam. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/656-3 (Godkänd - R 1) Heltid som norm - 
remissvar 

 SKA 2023/656-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2023/1139 Tjänsteutlåtande 
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§ 19 
Stockholms stads program för idrott, motion och 
friluftsliv 2024-2028  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (dnr KS 2023/1303) 
SKA 2024/19 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv är ett 
stadsövergripande program som ska gälla för stadens samtliga 
nämnder och bolag. Det övergripande målet är att genom ökad 
fysisk aktivitet förbättra folkhälsan och minska ojämlikheter i hälsa. 
Syftet med programmet är att ge vägledning i prioriteringar och 
strategier för att stimulera fler stockholmare till fysisk aktivitet. 
  
Förvaltningen är positiv till programmet som pekar ut riktningen för 
stadens arbete för ökad fysisk aktivitet samt vägledning i 
prioriteringar och strategier. Idrottsrörelsen och föreningslivet fyller 
en viktig roll i det trygghetsskapande arbetet. Förvaltningen är 
positiv till att förslaget lyfter idrottens möjligheter att ge barn och 
unga en meningsfull fritid och därmed bidra till att förebygga brott. 
  
Föreningslivet har en betydande roll för att engagera invånare i 
Stockholms friluftsliv. Nämndens stöd genom föreningsbidrag blir 
fortsatt av vikt och att säkerställa en jämställd resursfördelning. 
  
I programmet beskrivs vikten av samverkan samt hur uppföljning 
ska ske. Förvaltningen anser att den ansvarsfördelningen mellan 
nämnder och bolag som presenteras är tydlig. 
  
Tjänsteutlåtandet har beretts i samråd med stadsdelsnämndens 
pensionärsråd vars synpunkter och förslag redovisas under rubriken 
förvaltningens synpunkter och förslag. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C), 
ledamot Kristina Lutz m.fl. (M) och ledamot Lena Kling (L) yrkar i 
första hand att programmet ska återremitteras och i andra hand 
bifall till Centerpartiets, Moderaternas och Liberalernas 
gemensamma förslag till beslut. 

Sida 21 (37)



 
 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-03-21 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) prövar först förslaget om 
återremiss mot att ärendet ska avgöras idag och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar att ärendet ska avgöras idag. Därefter 
ställer ordförande förvaltningens förslag mot Centerpartiets, 
Moderaternas och Liberalernas gemensamma förslag och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Reservation 
Vice ordförande Henrietta Ludwig (C), ledamot Kristina Lutz m.fl. 
(M) och ledamot Lena Kling (L) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för sitt gemensamma förslag enligt följande: 
  

1. Att i första hand återremittera programmet 
2. Att i andra hand avslå förslaget till Stockholms stads 
program för idrott, motion och friluftsliv 2024-2028 
3. Att därutöver anföra 
  
Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna anser att 
Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv 
2024-2028 har för många brister i både framtagandet av 
programmet samt i programmets innehåll. Vi yrkar i första 
hand på att programmet återremitteras till idrottsförvaltningen 
i syfte att återkomma med ett mer genomarbetat program i 
samverkan med idrottsrörelsen med tydliga tillvägagångssätt 
för att mäta och följa upp de utsatta målen. Ett bearbetat 
program ska sedan godkännas av idrottsnämnden och skickas 
till kommunstyrelsen för vidare hantering. De huvudsakliga 
förändringarna vi önskar se i sak redovisas nedan. 
  
Den rödgröna majoriteten har hanterat processen kring 
framtagandet av programmet på ett undermåligt sätt. Ingen 
förankring skedde med oppositionen innan programmet togs 
fram, men vi förväntas utan vidare godkänna programmet i 
nämnden. Det är naturligtvis oacceptabelt, inte minst för att 
det finns vissa centrala delar som vi helt saknar i föreliggande 
förslag till program. Jämfört med när det tidigare programmet 
togs fram så har även inhämtandet av synpunkter från 
relevanta aktörer, såväl interna som externa, varit bristfälligt. 
När det förra programmet togs fram så remitterades det ut 
brett inom staden via kommunstyrelsen, innan det lades fram 
för antagande i kommunfullmäktige. En sådan bred 
remissrunda är helt nödvändig inom ramen för ett centralt 
styrdokument där ett flertal av stadens nämnder och 
bolagsstyrelser förväntas vara medansvariga i olika delar. Vi 
har därför inget annat val än att kräva att programmet 
återremitteras till idrottsförvaltningen för att kompletteras i 
enlighet med nedan, samt att idrottsnämnden i nästa skede 
beslutar att lämna över programmet till kommunstyrelsen för 
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stadsintern remittering och vidare hantering. 
  
Programmet ska givetvis hålla sig på en övergripande nivå 
som styrdokument, likväl finns det väldigt många exempel 
där begrepp som "strategi", "insatser", "tillräcklig 
utsträckning", "samverkan" och "skapa möjligheter" nämns 
utan ett enda ord om vad detta egentligen innebär. Det vore 
önskvärt med någon form av vidare konkretisering. Det läggs 
också fram vissa påstående som sanningar utan vare sig 
källhänvisning eller belagd statistik. Det borde åtgärdas. 
  
Ett program som utgår och ger direktiv till idrotten och 
friluftslivet i Stockholm måste tas fram tillsammans med 
stockholmsidrotten och dess aktörer inom friluftslivet. Det är 
våra förbund och föreningar som kan sin verksamhet bäst och 
vet vilka de största utmaningarna är. Under den grönblå 
majoriteten var det här en av våra viktigaste prioriteringar, att 
idrotten i Stockholm ska vara med och styra våra inriktningar 
och mål. Precis som vi gjorde vid framtagandet av Strategi 
för idrottsanläggningar 2022-2026. Det här programmet har 
haft ett alldeles för bristfälligt samarbete och dialog med vår 
idrottsverksamhet. 
  
Den absolut största utmaningen för idrotten och möjligheten 
till rörelse och motion för stockholmarna är bristen på 
idrottsanläggningar. Vi har barn som står i kö för att börja på 
sin favoritsport men där våra föreningar inte har möjlighet att 
ta emot fler medlemmar på grund av bristen på tider. Det 
framgår inte i programmet att det är anläggningsbristen som 
är den största utmaningen för stockholmsidrotten och därför 
missar man ett av våra huvudmål, att få till fler tider och 
platser för idrott och rörelse. Fokusområde 1 - En aktiv skola 
bör kompletteras med att alla idrottslokaler vid stadens 
grundskolor ska vara öppna och tillgängliga för 
idrottsföreningar att nyttja utanför skoltid. Idrottsnämnden, 
utbildningsnämnden och Skolfastigheter i Stockholm AB har 
ett gemensamt ansvar för detta, vilket behöver kompletteras 
med under ansvarsfördelningen. 
  
För att fler ska ha råd att träna och att ingen ska behöva välja 
bort idrotten på grund av extra avgifter när det inte är säsong, 
därför gäller nolltaxa på stadens anläggningar. När fler barn 
och unga får möjlighet att idrotta på flera av våra 
uteanläggningar även under vinterhalvåret så kan vi avlasta 
inomhushallarna och på så vis även nyttja våra anläggningar 
mer effektivt. 
 
 
Programmet saknar också en tydlig ansvarsfördelning, ansvar 
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för uppföljning och tillämpningsanvisningar och tydliga 
indikatorer vilket gör att det inte går att följa upp. Med många 
ansvarstagare måste detta vara kristallklart för att veta men 
som ska göra vad, om insatser genomförts och vilken effekt 
de haft. Det tidigare programmet innehöll tydligare 
skrivningar om ansvar än detta men precis på samma sätt gick 
det inte att utvärdera/följa upp. På den workshop som hölls 
med nämnden för ca två år sedan inför arbetet med detta 
program var det den främsta kritiken på det då liggande 
programmet. Ett program som ska främja rörelse måste vara 
tydligt mätbart. 
  
Vi önskar även att man ändrade åldern på den prioriterade 
målgruppen "socialekonomisk status" från 13-20 år till 7-20 
år. Vi vet av erfarenhet att barn dras in i kriminella gäng 
tidigt i livet. Vi tror därför att 13 år är alldeles för sent att 
börja prioritera. Överallt annars talar man om vikten av tidiga 
insatser, det bör även gälla inom idrotten. Om vi ska göra 
insatser för att hålla våra barn borta från kriminalitet genom 
ett aktivt idrottsliv så måste vi börja tidigare, något som 
dessutom faktiskt fungerar för vårt föreningsliv då det ligger 
inom deras vanliga verksamhet. 
  
Flera insatser som beskrivs i programmet är kortsiktiga och 
har en motverkande effekt för föreningslivet att kunna 
utvecklas. Insatser och stöd måste utgå ifrån idrottens 
egenvärden, inte idrottens mervärden för att kunna få den 
effekt politiken vill uppnå, det vill säga att barn inte ska 
rekryteras till kriminella nätverk, generera en bättre folkhälsa 
och ge bättre skolresultat. Idrotten får en väldigt felaktig 
ansvarsroll när det i programmet bland annat står att 
organiserad motion och idrott kan bidra till stadens arbete 
med att förebygga mäns våld mot kvinnor. Barn och unga 
idrottar och engagerar sig i en förening för att de tycker att 
det är kul, inget annat. Dessa delar i programmet behöver 
omarbetas i grunden så att det tydligt framgår vilka delar av 
samhället som bär ansvar för vilka uppgifter.  
  
Vi vet hur viktigt förenings- och ledarutbildning är för en 
hållbar och långsiktig verksamhet ändå föreslås insatser som 
endast kan genomföras av antingen endast mycket stora 
föreningar med anställd personal eller aktörer specialiserade 
på bidragsverksamhet. Detta är kortsiktigt då inga lokala 
organisationer, varken i skola eller i stadsdel, bildas och i 
värsta fall motverkas. 
  
I programmet använder man andel som nyckeltal istället för 
antal vid jämställdhetsmätningen på våra idrottsplatser. Detta 
tycker vi är fel då det viktiga måste vara att antalet tjejer ökar 
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på våra idrottsanläggningar och i föreningslivet istället för 
andelen. Om det är andelen som man utgår från skulle det 
kunna vara positivt i jämställdhetssynpunkt om antalet killar 
minskade på en idrottsanläggning, för då ökar andelen tjejer 
(dock inte antalet). Stadens mål ska inte kunna vara att färre 
killar idrottar. Vårt mål måste vara att både antalet killar och 
framförallt antalet tjejer ska öka inom idrott och friluftsliv. 
Skrivningarna om jämställdhet är överlag alldeles för otydliga 
i programmet och behöver utvecklas mer för att ge effekt. 
  
Stadens berörda nämnder ska ha ett välutvecklat samarbete 
med externa aktörer vid nyproduktion och ombyggnad, 
exempelvis genom att tillsammans med berörda nämnder 
pröva möjligheterna att fler idrottsanläggningar byggs och 
drivs av fristående aktörer samt att eventuellt överlåta 
anläggningar med större reinvesteringsbehov till externa 
aktörer. Anläggningsbristen är en av idrottens största 
utmaningar, men vi konstaterar att förslaget till program helt 
saknar en beskrivning av anläggningsbehovet och samarbete 
med externa aktörer. Detta trots att staden har ett gällande 
program för detta – Strategi för idrottsanläggningar 2022-
2026. Idrottsprogrammet behöver kompletteras i detta 
avseende, under Fokusområde 3 - Anläggningar och ytor som 
främjar rörelse. Avslutningsvis anser vi att namnet på 
programmet bör ändras till "Ett Stockholm där alla som vill 
kan röra på sig". Nuvarande namnförslag leder tankarna in på 
att staden vill tvinga alla att röra på sig, det ska naturligtvis 
vara upp till var och en. Motsvarande justering behöver då 
göras även i brödtexten. 
  

Särskilt uttalande 
Ledamot Sergej Salnikov (SD) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 

  
Stockholms stads program för idrott är ett stadsövergripande 
initiativ med målet att förbättra folkhälsan och minska 
hälsoskillnaderna genom ökad fysisk aktivitet. Från och med 
detta år inkluderas även motion och friluftsliv i programmet. 
Dessa aktiviteter utgör en betydande del av 
fritidsaktiviteterna för många invånare, och det är därför 
viktigt att hela staden får tillgång till de satsningar som görs. 
  
För att programmet ska få en bred effekt och nå grupper med 
låg fysisk aktivitetsnivå måste information om medborgarnas 
rättigheter och skyldigheter tydligt kommuniceras ut av 
staden. 
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Stockholm har otaliga möjligheter för idrott, motion och 
friluftsliv, men det finns en brist på specialidrottshallar och 
träningsytor för vissa sporter. Byggprocessen för nya 
anläggningar tar lång tid, så det är viktigt att effektivisera 
användningen av befintliga anläggningar och hitta tillfälliga 
lösningar där det är möjligt. Dessutom kan 
utomhusanläggningarnas funktionalitet förbättras genom 
uppgraderingar av utrustning och utformning för att passa fler 
målgrupper. 
  
Stadens verksamheter för skolor, öppna förskolor och 
parklekar spelar en viktig roll för att stimulera barn till rörelse 
och lek. Utformningen och storleken på utomhusmiljöerna är 
avgörande för att uppmuntra till aktivitet. Skolornas ansvar 
enligt skolplikten innebär en möjlighet att påverka barnens 
inställning till fysisk aktivitet genom både teori och praktiska 
aktiviteter, vilket är grundläggande för god mental hälsa och 
välmående. 
  
Även om Stockholm erbjuder många möjligheter till idrott 
finns det även områden där utbudet är begränsat. Till exempel 
är möjligheterna att utöva motorsport nästan obefintliga. 
Tidigare har ljudnivåer och avgasutsläpp varit hinder, men 
med den elektrifiering som sker inom sporten öppnas nya 
möjligheter. Motorsporten har historiskt sett lockat många 
unga och vuxna, och det är viktigt att staden tar hänsyn till 
detta och främjar utvecklingen inom området. 

  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/19-2 Svar på remiss Stockholms stads program 
för idrott, motion och friluftsliv  

 SKA 2024/19-1.1 Bilaga - Stockholms stads program för 
idrott, motion och friluftsliv 2024-2028 

 SKA 2024/19-1.2 Bilaga Program för idrott motion och 
friluftsliv - rotelns ändringsförslag inför remittering 
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§ 20 
Genomförandeplaner inom hemtjänsten  
Yttrande över Revisionsrapport nr 6/2023 
SKA 2023/673 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande till stadsrevisionen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har granskat hur stadsdelsnämnderna Farsta, 
Hässelby-Vällingby och Skarpnäck styr och följer upp 
genomförandeplaner inom hemtjänsten. Granskningens syfte var att 
bedöma om stadsdelsnämndernas styrning och uppföljning 
avseende genomförandeplaner inom hemtjänsten sker rättssäkert 
och likvärdigt i enlighet med socialtjänstlagen samt stadens 
riktlinjer och anvisningar. Revisionskontoret konstaterar att de 
granskade stadsdelsnämndernas kontroller och uppföljning av 
genomförandeplaner behöver utvecklas. 
  
Förvaltningen har tagit del av revisionens iakttagelser och kommer 
att följa stadsrevisionens rekommendationer genom att fortsätta 
arbetet med att genomföra påbörjade och planerade åtgärder. 
  
Förvaltningen vill framhålla att konsekvenser i form av 
ekonomiska sanktioner gentemot de hemtjänstutförare som brister i 
efterlevnaden av hantering av genomförandeplaner riskerar att 
medföra att genomförandeplaner upprättas skyndsamt utan fokus på 
kvalitet och utan den enskildes delaktighet. Vidare betonar 
förvaltningen vikten av ett sammanhållet och likvärdigt arbetssätt i 
taden gällande hur avvikelser som kan föranleda sanktioner ska 
hanteras. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/673-2 Yttrande Revisionsrapport nr 62023 
Genomförandeplaner inom hemtjänsten 
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 SKA 2023/673-1.1 Ny revisionsrapport nr 6/2023, 
Genomförande planer inom hemtjänsten - för yttrande  
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§ 21 
Månadsrapport  
SKA 2024/127 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd lägger månadsrapporten för 

perioden januari-februari 2024 till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet syftar till att redovisa prognos på helårsutfall för 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Prognosen lämnas per 
verksamhetsområde och baseras på föregående månad. För hela 
nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett nollresultat före 
och efter resultatöverföringar. För investeringar prognostiseras ett 
utfall inom fastställd budget. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/127-1 (Godkänd - R 1) Månadsrapport Feb 2024 
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§ 22 
Ej verkställda beslut 2023  
SKA 2023/248 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av ej 

verkställda beslut enligt SoL och LSS för fjärde kvartalet 
2023 och lägger den till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt socialtjänstlagen, SoL, och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade, LSS, ska kommuner varje kvartal redovisa 
till Inspektionen för vård och omsorg, IVO, beslut om bistånd eller 
insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
 
Stadsdelsförvaltningen redovisar sammanlagt 10 ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS under fjärde kvartalet 2023. Av dessa har 
ett beslut verkställts under perioden. Sex är fortsatt ej verkställda. 
 
Fyra ärenden har under perioden avslutats utan verkställan. 
Vuxenenheten rapporterar fyra beslut. Samtliga av dessa är beslut 
enligt LSS: två gäller insatsen bostad, ett avser kontaktperson och 
ett avser personlig assistans. Inget beslut enligt SoL har 
rapporterats. 
 
Beställarenheten för äldre rapporterar sex ej verkställda beslut, 
varav tre beslut fortsatt är ej verkställda och tre är avslutade utan 
verkställan. 
Familjeenheten och relationsvåldsteamet har inte rapporterat några 
ej verkställda beslut under perioden. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/248-8 (Godkänd - R 1) Ej verkställda beslut, 
kvartal 4 2023 
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§ 23 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
protokollsutdrag, m.m. enligt lista  
SKA 2024/8 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av inkomna och utgående 

skrivelser m.m. till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden lägger 
anmälan till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/8-5 Skrivelselista 2024-03-21  
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§ 24 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag 

med följande diarienummer till förvaltningen för 
handläggning: 

  
SKA 2024/82 
SKA 2024/85 
SKA 2024/103 
SKA 2024/119 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 25 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar skrivelserna till förvaltningen 

för handläggning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C), ledamot Kristina Lutz 
m.fl. (M) och ledamot Lena Kling (L) har inkommit med en 
skrivelse angående föreningsbidrag. Ledamot Sergej Salnikov (SD) 
ansluter sig till skrivelsen. 
  
1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C), ledamot Kristina Lutz 
m.fl. (M) och ledamot Lena Kling (L) har inkommit med en 
skrivelse angående judiskt liv. 
  
Ledamot Sergej Salnikov (SD) har inkommit med en skrivelse 
angående möjliggörare för kriminella nätverk inom kommunens 
verksamheter. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att skrivelserna 
överlämnas till förvaltningen för handläggning. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 26 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från 14 mars 2024 till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att anmälan läggs till 
handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 27 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 

den 14 mars 2024 till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden lägger 
protokollet till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 28 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Sammanfattning av ärendet  
Inga allmänna delegationsbeslut anmäls. 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
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